


содержание / contents

	От редакции	1
	Introduction	
	ИНТЕРВЬЮ НОМЕРА	
	INTERVIEW	
	Е. Жаров. МЫ СТОИМ НА ПОРОГЕ СОЗДАНИЯ ЭКОЛОГИЧЕСКОГО КОДЕКСА, И ОН НАМ НУЖЕН	8
	E. Zharov. WE ARE ON THE EVE OF CREATING AN ENVIRONMENTAL CODE, AND WE NEED IT	
	ТЕМА НОМЕРА: ЭКОЛОГИЯ И ПРАВО	
	TOPIC OF THE ISSUE: ECOLOGY AND LAW	
	Е.С. Крестьянцева. УЩЕРБ ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЕ В ИНТЕРПРЕТАЦИИ РОССИЙСКИХ СУДОВ	19
	E.S. Krestyantseva. ENVIRONMENTAL DAMAGE AS INTERPRETED BY RUSSIAN COURTS	
	П.В. Позднякова. ПРОБЛЕМНЫЕ ВОПРОСЫ ВОЗМЕЩЕНИЯ ЭКОЛОГИЧЕСКОГО ВРЕДА: ЗАМЕЧАНИЯ НА ПОЛЯХ ОБЗОРА СУДЕБНОЙ ПРАКТИКИ ВЕРХОВНОГО СУДА РФ	25
	P.V. Pozdnyakova. PROBLEMATIC ISSUES OF COMPENSATION FOR ENVIRONMENTAL DAMAGE: COMMENTS ON THE MARGINS OF THE REVIEW OF JUDICIAL PRACTICE OF THE SUPREME COURT OF THE RUSSIAN FEDERATION	
	Н.И. Хлуденева. КВОТИРОВАНИЕ ВЫБРОСОВ КАК СПОСОБ СНИЖЕНИЯ НЕГАТИВНОГО ВОЗДЕЙСТВИЯ НА АТМОСФЕРНЫЙ ВОЗДУХ: ПРОБЛЕМЫ РЕАЛИЗАЦИИ ЭКСПЕРИМЕНТАЛЬНОГО ПРАВОВОГО РЕЖИМА	39
	N.I. Khludeneva. EMISSION QUOTAS AS A WAY TO REDUCE THE NEGATIVE IMPACT ON ATMOSPHERIC AIR: PROBLEMS OF IMPLEMENTING AN EXPERIMENTAL LEGAL REGIME	

Е.В. Лулева. К ВОПРОСУ О ПРАВОВОМ РЕЖИМЕ ЗЕМЕЛЬ ЛЕЧЕБНО-ОЗДОРОВИТЕЛЬНЫХ МЕСТНОСТЕЙ И КУРОРТОВ 46

E.V. Luneva. ON THE QUESTION OF LEGAL REGIME OF LANDS OF THERAPEUTIC AND HEALTH AREAS AND RESORTS

Л.Г. Ключанова. ЭКОЛОГИЧЕСКИЙ ТУРИЗМ НА ОСОБО ОХРАНЯЕМЫХ ПРИРОДНЫХ ТЕРРИТОРИЯХ: РЕКРЕАЦИОННАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ И ОХРАНА ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ 59

L.G. Klyukanova. ECOLOGICAL TOURISM IN THE SPECIALLY PROTECTED NATURAL AREAS: RECREATIONAL ACTIVITIES AND PROTECTION OF ENVIRONMENT

А.В. Хорошавин. О ХОДЕ РЕФОРМЫ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА ОБ УТИЛИЗАЦИИ ОТХОДОВ ПОТРЕБЛЕНИЯ: НАМЕТИЛСЯ ЛИ ПРОГРЕСС? 68

A.V. Khoroshavin. ON THE PROGRESS OF LEGISLATIVE REFORM OF RECYCLING OF CONSUMER WASTE: HAS THERE BEEN ANY PROGRESS?

Н.В. Кичигин. АКТУАЛЬНЫЕ ПРАВОВЫЕ ПРОБЛЕМЫ ОБЩЕСТВЕННОГО КОНТРОЛЯ В СФЕРЕ ОХРАНЫ ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ 76

N.V. Kichigin. CURRENT LEGAL PROBLEMS OF PUBLIC CONTROL IN THE FIELD OF ENVIRONMENTAL PROTECTION

Е.Н. Абанина, Е.А. Сухова. ОСОБЕННОСТИ ОБОРОТА ЗЕМЕЛЬНЫХ УЧАСТКОВ В ЗАВИСИМОСТИ ОТ ИХ ЦЕЛЕВОГО НАЗНАЧЕНИЯ И РАЗРЕШЕННОГО ИСПОЛЬЗОВАНИЯ 86

E.N. Abanina, E.A. Sukhova. FEATURES OF THE TURNOVER OF LAND PLOTS DEPENDING ON THEIR INTENDED PURPOSE AND PERMITTED USE



ЮРИДИЧЕСКОЕ ПРОШЛОЕ

LEGAL PAST

А.Н. Верещагин. ОТВЕТСТВЕННОСТЬ ЗА НАРУШЕНИЕ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА О СБЕРЕЖЕНИИ ЛЕСОВ В КАССАЦИОННОЙ ПРАКТИКЕ СЕНАТА 96

A.N. Vereshchagin. LIABILITY FOR VIOLATION OF THE LAW ON FOREST CONSERVATION IN THE CASSATION PRACTICE OF THE SENATE

содержание / contents



ДИСКУССИОННЫЙ КЛУБ

DISCUSSION BOARD

Л.В. Головко. ИНСТИТУТ АДМИНИСТРАТИВНОЙ ПРЕЮДИЦИИ
ПО УГОЛОВНЫМ ДЕЛАМ, ИЛИ О ЗАКОНОМЕРНОСТЯХ ПЕРЕХОДА
КОЛИЧЕСТВА В КАЧЕСТВО 101

L.V. Golovko. THE INSTITUTE OF ADMINISTRATIVE PREJUDICE
IN CRIMINAL CASES, OR THE PATTERNS OF THE TRANSITION
FROM QUANTITY TO QUALITY



ЮРИДИЧЕСКАЯ ХРОНИКА

LEGAL CHRONICLE

I. **В.М. Зарипов.** Временное — самое постоянное, разовое —
самое регулярное 114

II. **К.В. Ивасенко.** Частное обвинение: прекратить нельзя, рассмотреть 119

III. **Л.В. Акопян.** Введение ответственности для владельцев
социальных сетей в КоАП 122

IV. **А.А. Кузнецов.** Отнять и разделить 125

I. **V.M. Zaripov.** Temporary is the Most Permanent, One — Time is the Most
Regular

II. **K.V. Ivassenko.** Private Prosecution: You Cannot Terminate, You Should
Try the Case

III. **L.V. Akopyan.** Liability for Owners of Social Networks in the Code
of Administrative Offenses

IV. **A.A. Kuznetsov.** Take Away and Divide



ПРЕСС-РЕЛИЗ

PRESS RELEASE

Победа любит подготовку 130

Victory Likes Preparation

ЗАКОН



ТЕОРИЯ И ПРАКТИКА

THEORY AND PRACTICE

В.М. Зарипов. ПРОБЛЕМА ДРОБЛЕНИЯ БИЗНЕСА И НЕОБХОДИМОСТЬ КОМПЛЕКСНОГО РЕФОРМИРОВАНИЯ НАЛОГОВОГО ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА 136

V.M. Zaripov. THE ISSUE OF SPLITTING UP A BUSINESS AND THE NEED FOR A COMPREHENSIVE REFORM OF TAX LEGISLATION

А.В. Егоров. ЦЕССИЯ И ДОБРОСОВЕСТНОСТЬ ДОЛЖНИКА 145

A.V. Egorov. ASSIGNMENT AND GOOD FAITH OF THE DEBTOR

Х.В. Идрисов, А.С. Тазбаев. ДОГОВОР ИСЛАМСКОЙ РАССРОЧКИ (МУРАБАХА): ПОНЯТИЕ, СУЩЕСТВЕННЫЕ УСЛОВИЯ И СРАВНИТЕЛЬНО-ПРАВОВОЙ АНАЛИЗ 157

H.V. Idrisov, A.S. Tazbaev. ISLAMIC INSTALLMENT AGREEMENT (MURABAHA): CONCEPT, ESSENTIAL CONDITIONS AND COMPARATIVE LEGAL ANALYSIS

С.Ю. Чуча. ГАРАНТИИ ПОЛУЧЕНИЯ ЗАРАБОТНОЙ ПЛАТЫ ПРИ НЕСОСТОЯТЕЛЬНОСТИ РАБОТОДАТЕЛЯ: РЕАЛИЗАЦИЯ И ПЕРСПЕКТИВЫ 166

S.Yu. Chucha. WAGE GUARANTEES IN THE EVENT OF AN EMPLOYER'S INSOLVENCY: IMPLEMENTATION AND PROSPECTS



ЗАРУБЕЖНЫЙ ОПЫТ

FOREIGN EXPERIENCE

С.Л. Будылин. РАЗЛИЧАЕТ ЛИ ФЕМИДА ЦВЕТА? ВЕРХОВНЫЙ СУД США ПРОТИВ ПОЗИТИВНОЙ ДИСКРИМИНАЦИИ 176

S.L. Budylin. DOES THEMIS DISTINGUISH COLOURS? U.S. SUPREME COURT V. AFFIRMATIVE ACTION

Н.А. Сутормин. ИСТОРИЯ РАЗВИТИЯ И СОВРЕМЕННОЕ РЕГУЛИРОВАНИЕ КОЛЛЕКТИВНЫХ ИСКОВ В ЯПОНИИ 184

N.A. Sutormin. COLLECTIVE ACTIONS IN JAPAN: PAST AND PRESENT
